

AWARD CITATION

Red Star

- | | | |
|----------------------------------|---|---|
| 1. | Surname, name and middle name | BEVZ TARAS FEDOROVICH |
| 2. | Rank | Captain |
| 3. | Position and unit | Commander of 3rd tank company,
187 separate tank regiment. |
| is recommended for order "LENIN" | | |
| 4. | Birth year | 1916 |
| 5. | Nationality | Ukrainian |
| 6. | Party membership | VKP(b) member candidate |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war: Western front since 18.08.1942 |
| 8. | Wounds and contusions | Light wound and a contusion |
| 9. | In Red Army service since | 1942 |
| 10. | Drafted by which induction station | Ternopol district military commissariat,
Kiev region. |
| 11. | Previous awards | None |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

In the regiment combat operations during 07-11 August 1943 near the settlements Risavy and Nasonovo, he distinguished himself by his efficient and prompt command style of his tank company. BEVZ and his tank crew destroyed 3 anti-tank guns and their crews, 1 mortar battery and its crew, 1 pillbox, 2 light machine-guns and their crew, and up to a platoon of enemy troops.

Comrade BEVZ inspired the sappers by personal example for restoration of the crossing site over the river Uzhrept, and thus expedited the advance of his tanks. As the result of the combat operations of the regiment near the settlements Risavy and Nasonovo during 07-11 August 1943, comrade BEVZ's tank company destroyed: 4 pillboxes, 1 enemy tank dug into the ground, 2 mobile anti-tank guns on caterpillar tracks with their crews, 7 machine-gun emplacements and their crews, 2 ammunition depots, and up to a company of enemy troops; also suppressed 2 artillery and 2 mortar batteries.

On 14 August 1943, in the combat engagement for the village Vetitnevo, he sustained a contusion, but remained on the battlefield and continued his combat mission.

His combat feats deserve him to be bestowed with order "LENIN".

18 August 1945


 Commander of 187 separate tank regiment

Guards Lt. Colonel

signature /STANISLAVSKY/

II. Conclusion of the superiors

He deserves order "RED BANNER"

Commander of the armoured troops of 68 Army

Colonel *signature* /SEMENYUK/

23 August 1943

III. Conclusion of Army Military Council

He deserves order "RED BANNER"

Commander of 68 Army
Mj. General *signature*
/ZHURAVLEV/

Military council member of 68 Army
Mj. General of artillery corps *signature*
/NOVIKOV/

25 August 1943

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

Awarded with order "RED BANNER" by the decree # 085/n issued by
68 Army on 26 August 1943.

Head of the 2nd section of the personnel department of 68 army

Lt. Colonel *signature* /KRYLOV/

Все графы заполнять полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

344

- 1. Фамилия, имя и отчество Бевз Тарас Федорович
- 2. Звание капитан
- 3. Должность, часть командир 3 танковой роты 187 отдельного танкового полка
- Представляется к ордену "ЛЕНИНА"
- 4. Год рождения 1916 г.
- 5. Национальность Украинец
- 6. Партийность кандидат в члены ВКП/б/
- 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда) Отечественная война, захват с 18.8.42г.
- 8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне легкое ранение и контузия
- 9. С какого времени в Красной Армии 1942г.
- 10. Каким РВК призван Тернопольским РВК, Киевской области
- 11. Чем ранее награжден (за какие отличия) не награждался
- 12. Постоянный домашний адрес емь

Д
Л
Я
П
О
Д
Ш
И
В
К
И

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

В период боевых действий полка с 7.8 по 11.8.42г. в районе Рясан, Насейне отличился в быстром и умелом руководстве в боях роты сам тов. Бевз в составе экипажа уничтожил 3 противотанковых орудия с расчетами, одну минометную батарею с расчетом, один ДОТ, два ручных пулемета с его расчетами и доведена полком противника.

Тов. Бевз является личным примером сапер-саботажника поротрату Мороз р. Урват, тем самым усердно продвигая боевые танки. В результате боевых действий полка с 7 по 11.8.42г. в районе Рясан, Насейне рота тов. Бевз уничтожила: 4 ДОТ'а, один танк противника, 2 противотанковых орудия на гусеничном ходу с их прислугами, 7 пулеметных точек с их расчетами, 2 склада с боеприпасами и до роты солдат и офицеров противника, подвезена: 2 артбатареи, 2 минометных батареи.

14.8.42г. в бою за деревню Ветитное несметно на контузии предложил выполнить поставленную задачу.

По своим боевым подвигам заслуживает Правительство советского Союза награды орденом "ЛЕНИНА".

Командир 3 танковой роты
Тарас Федорович Бевз



Бевз

18.8.42г.

Командир (начальник)

(звание)

II. Заключение вышестоящих начальников

Достоин награждения Юдени Краснов Знамени

КОМАНДУЮЩИЙ ВТМВ 68 АРМИИ
ПОЛКОВНИК: -

Семени /СЕМЕНИК/ Командир (начальник) (звание)

"25" августа 1943 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Достоин награждения Юдением "Красного Знамени"

Командующий 68 Армией ГЕНЕРАЛ-МАЙОР (звание) /УРЕВЬЕВ/

Член Военного Совета ГЕНЕРАЛ-МАЙОР (звание) /КОТЛОВ/

"25-8" 1943 г. Начальник штаба (звание)

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий (звание) 194 г.

Член Военного Совета (звание)

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель

Члены

- 1.
- 2.
- 3.

" " 194 г.

VI. Отметка о награждении

Мартышовым Юлианом 68 Армии за м. 085/м от 26.8.43г. Награжден орденом "Красного Знамени"

Начальник & отделение
отдела кадров 68 Армии
Подполковник
(Кротков).